
Protokoll (nr 2023:4) 

Sammanträdesdatum: 2023-11-20 

 

 

Äldre samt vård- och omsorgsförvaltningen 

 
  

Göteborgs Stad Äldre samt vård- och omsorgsförvaltningen, protokoll 1 (4) 

 

 

Tid: 2023-11-20, kl 10:00-12:00 

 

Plats: Konferensrum Graniten, Zirkongatan 7, Västra Frölunda.  

Närvarande 

Ledamöter från pensionärsföreningarna 
Ann-Katrin Berg, HBT-seniorerna 

Anna-Maj Christiansson RPG 

Marianne Dagerot, SPF Näset/Önnered 

Gudrun Järlebratt, SPF Älvsborg 
Christina Ramberg, SPF Askim 

Pernilla Knutsson, SPF Linje 9 

Gerda Svendsen, SKPF     

Lisbeth Eriksson, SKPF 
 

Frånvarande 
Erna Kristensson, PRO Smycket 
Ulf Johansson, SKPF 

Annalena Thuesen, SKPF 
Simon Andrén Cederholm, Avdelningschef kvalitet och utveckling 

 

Äldre samt vård- och omsorgsförvaltningen (ÄVO) 
Katarina Meuller, tf Avdelningschef hälso- och sjukvård 

Ingela Weiland, Avdelningssekreterare hälso- och sjukvård 

 

Inbjudna 
Maja Philis, verksamhetsutvecklare enhet kvalitet och utveckling ÄVO 

Emma Höjgaard, avdelningschef ekonomi ÄVO (via Teams) 

Jannike Fast, enhetschef Södra Skärgården ÄVO 

Maria Janz, socialsekreterare avdelning Myndighet ÄVO (via Teams) 

Lotten Pihl Renholm, tandläkare Folktandvården Västra Götalandsregionen (via Teams) 

 

§1. Mötets öppnande samt fastställande av dagordningen 

Avdelningschef Katarina Meuller hälsar alla välkomna till Pensionärsråd Sydväst 

och inleder mötet. Dagordningen fastställs med tillägg under övriga frågor. 

§2. Budgetförutsättningar 
Avdelningschef Emma Höjgaard informerar kring befolkningsutvecklingen. Inom en 

10 års period kommer åldern 80+ att öka. Vi kommer att behöva leverera 115% 

välfärd med 75% av resurserna 2023. Största utmaningen framöver blir tillgången till 

undersköterskor. Det är viktigt med långsiktighet. Inom ÄVO arbetar man med tre 
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Göteborgs Stad Äldre samt vård- och omsorgsförvaltningen, protokoll 2 (4) 

fokusområden: 1. Aktivt och hälsosamt åldrande. 2. Hållbar vård och omsorg. 3. 

Attraktiv arbetsgivare.   

 

Hemtjänstavgifter uppdateras årligen utifrån förutsättningar. Nämnden ÄVO fattade 

beslut i oktober om förändringar och att man till nästa år förväntas höjningar likt 

föregående år. Utifrån budgeten rätt stöd utifrån rätt insats. 

 

Pensionärsorganisationerna efterhör hur kompetens av medarbetare från andra länder 

tas tillvara på inom ÄVO. Emma Höjgaard svarar att kompetensförsörjningsprojekt 

ARUBA (Attrahera, Rekrytera, Utveckla, Behålla och Avveckla) arbetar med 

kompetensfrågorna.  

 

På fråga från pensionärsorganisationerna om att höja skatten för att lösa de stora 

kostnaderna, svarar Emma Höjgaard att det inte är hela lösningen på den utmaningen 

vi står inför. Skattehöjningarna hade i så fall blivit väldigt mycket högre än tidigare 

år. För mer information, se bilaga 1. 

 

§3. Läkemedelsautomater 
Enhetschef Jannike Fast informerar kring digitalisering och välfärdsteknik. 

Videosamtal är aktuellt, men kan medföra svårigheter hos en patient att använda 

tekniken. QR-koder där man tar hjälp av telefonen för att komma in på videofilmer 

med instruktion är också något som kan underlätta för en undersköterska.  

Diskussion om att i framtiden använda robot för att till exempel kunna få duscha 

oftare än vad man får om en undersköterska ska hjälpa till. Brist på undersköterske- 

resurser medför mindre tid hos gammal. 

 

Jannike F pratar om förväntningar, förutsättningar och den så kallade paletten, som 

innefattar många saker att kunna välja på. Viktigt att fokusera på det en person 

faktiskt kan och förstärka det i stället för att fokusera på det personen inte kan. Det är 

också viktigt att ha tålamod och vänta in hälso- och sjukvården och omsorgen i 

digitaliseringsarbetet.  

 

Jannike F informerar om Södra Skärgårdens pilotprojekt med Läkemedelsautomaten 

Evondos. Jannike visar en film om hur automaten fungerar i praktiken. 

Läkemedelsautomaten är ett hjälpmedel för omsorgstagaren att öka självförtroendet 

att de kan och i stället för kvantitet kan omsorgspersonalen skapa kvalitet med sina 

arbetsuppgifter, vilket också genererar mer patientsäkerhet. Kommunen har dialog 

med primärvårdscheferna kring denna fråga och att det ur ett samhällsperspektiv blir 

en vinst med Läkemedelsautomaten. Det blir ingen skillnad i kostnad för patienten 

jämfört med Apodos. I framtiden kan Vårdcentralerna förskriva.  

 

Jannike F informerar slutligen att andra hjälpmedel som är på gång är mobilt 

trygghetslarm, GPS, AI laseravläsning kamera, Millennium. För mer information, se 

bilaga 2. 
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Göteborgs Stad Äldre samt vård- och omsorgsförvaltningen, protokoll 3 (4) 

 

§4. Tand- och munhälsa och Nödvändig tandvård 
Maria Janz, socialsekreterare och ombud på enhet inom avdelning Myndighet ÄVO 

informerar om Nödvändig tandvård och Lotten Renholm Pihl, tandläkare och 

verksamhetsutvecklare inom Folktandvården Västra Götalandsregionen informerar 

om tand- och munhälsa.  

 

Lotten Renholm Pihl informerar kring bakgrund, visar bilder och berättar att det är 

fler äldre personer som har kvar sina tänder idag jämfört med tidigare. VGR och 

kommunen har samverkan kring uppsökande tandvård. Se bildspel för mer 

information. 

 

Maria Janz informerar att personer som har rätt till nödvändig tandvård är de som 

bor i särskilt boende med dagligt behov av stöd. Det finns cirka 30 000 personer med 

intyg om Nödvändig tandvård. Se länkar i bildspelet om gratis munhälsobedömning 

och nödvändig tandvård 2021 samt länkar till 1177.se.  

 

Pensionärsorganisationerna frågar om privata boenden får samma möjlighet. Maria 

Janz svarar att litet privat boende kanske inte har fått möjligheten att utfärda intyg, 

men det är socialsekreterarna behjälpliga med att utfärda. Det finns mörkertal och 

uppmanar pensionärsorganisationerna att sprida informationen. För mer information, 

se bilaga 3. 

 

§5. Punkter till kommande pensionärsråd 
Ingen information idag.  

 

§6. Övriga frågor 
 
Mammografi för kvinnor över 74 år 

Pensionärsorganisationerna efterhör hur det fungerar med mammografi för kvinnor 

över 74 år. Katarina Meuller svarar att kommunen inte utför mammografi utan det är 

regionen som gör undersökningen och kallar patienter. 

 
Utvärdering av pensionärsråd 

Maja Philis informerar att utvärdering i enkätform ska göras både av de lokala 

pensionärsråden och det övergripande pensionärsrådet ÄVO. Information om detta 

kommer längre fram.  

 

Föregående anteckningar på dagordningen 

Pensionärsorganisationerna saknar en punkt om föregående anteckningar på 

dagordningen. Ingela Weilan kommer att lägga till den punkten på agendan till nästa 

pensionärsråd. 
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Göteborgs Stad Äldre samt vård- och omsorgsförvaltningen, protokoll 4 (4) 

Egna frågor från pensionärsorganisationerna 

Pensionärsorganisationerna tycker att mötestiden oftast är för kort och önskar mer tid 

till egna frågor. Katarina Meuller bekräftar att mötestiden går fort och tar med sig 

dagens synpunkter.  

 

Pensionärsråd våren 2024 

Mötestiderna för vårens lokala Pensionärsråd, se nedan. Ingela Weiland bokar 

förmöte för pensionärsorganisationerna, kl 9:15-9:45 i samma lokal.   

 

 

Datum Tid Lokal 

 

Måndag 5 februari kl 10-12 

 

Graniten, plan 0, Zirkongatan 7 

Måndag 15 april kl 10-12 

 

Graniten, plan 0, Zirkongatan 7 

Måndag 16 september kl 10-12 

 

Graniten, plan 0, Zirkongatan 7 

Måndag 11 november kl 10-12 Pärlan, plan 1, Zirkongatan 7 

 

 

 

 Vid anteckningarna var,   

 

 

 Ingela Weiland 

 


